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Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 2/2022 
konaného dne 29. 4. 2022  

 
Přítomni: 

1. Petr Krčál 6. Jiří Hormandl 

2. Pavel Franěk 7. Jan Kasal 

3. Irena Bačinová 8. Marie Dudíková 

4. Eva Nováková (místopředsedkyně) 9. Zdeňka Marková 

5. Martina Bártová (předsedkyně) 10. Jiří Bína (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Bohuslav Kůrka 3. Kamil Vejvoda 

2. Petr Kotting 4. David Filip 

 
Hosté: 

1. Jan Tourek (člen Rady Kraje Vysočina) 3. Roman Sýkora (OSV) 

2. Karel Vondráček (KOUS) 4. Josef Kaňka (OSV) 

 
Program: 

1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu; 

2. Informace o financování sociálních služeb v roce 2022; 

3. Dotační tituly navrhované do Fondu Vysočiny; 

4. Informace o pomoci uprchlíkům z Ukrajiny; 

5. Informace o realizaci projektu Efektivním využitím zdrojů ke zvýšení kvality sociálních 

služeb v Kraji Vysočina; 

6. Diskuze, různé; 

7. Závěr. 

 

1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu 
Martina Bártová, předsedkyně Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje 
Vysočina, přivítala všechny přítomné a hosty. Dle počtu přítomných členů konstatovala, že je 
komise usnášeníschopná. Přednesla návrh programu jednání, který byl 9 hlasy schválen. 
K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl přítomnými členy 
schválen. 
 
 
2. Informace o financování sociálních služeb v roce 2022 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Jiří Bína uvedl, že nejdůležitějším zdrojem financování sociálních služeb je dotace Ministerstva 
práce a sociálních věcí (dále jen „MPSV“) na provoz sociálních služeb, která byla Kraji Vysočina 
v podmínkách rozpočtového provizoria zatím poskytnuta ve výši 200 191 967 Kč za leden  
a únor, 100 095 994 Kč za měsíc březen a částka 723 021 922 Kč byla přislíbena jako zbývající 
část dotace pro rok 2021. Celkem tedy Kraj Vysočina obdrží pro letošní rok částku 
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1 023 309 873 Kč. V roce 2021 byla tato dotace poskytnuta ve výši 1 107 254 655 Kč  
a kompenzace výpadku tzv. individuálního projektu (financování z EU) ve výši 102 593 000 Kč.  
 
Prostředky MPSV jsou spolu s rozpočtovanými prostředky kraje (72 341 000 Kč pro příspěvkové 
organizace kraje a 70 122 000 Kč pro ostatní organizace) používány k poskytnutí příspěvku 
kraje na vyrovnávací platbu pro poskytovatele sociálních služeb, které kraj nezřizuje  
(z prostředků MPSV a z prostředků kraje) a ke zvýšení příspěvku na provoz příspěvkovým 
organizacím kraje (z prostředků MPSV). 
 
Výše uvedené prostředky byly provozovatelům sociálních služeb poskytnuty a návrh na 
rozhodnutí o rozdělení částky 723 021 922 Kč je předloženo na jednání zastupitelstva Kraje 
Vysočina dne 10. 5. 2022. Finanční potřeby do tohoto data byly pokryty dotacemi schválenými 
v únoru a březnu a návratnou finanční výpomocí pro příspěvkové organizace ve výši  
100 mil. Kč. 
 
Pro rok 2022 je třeba zmínit několik změn, které mají vliv na jejich financování. Vláda v návrhu 
rozpočtu zohlednila navýšení příspěvku na péči u klientů v pobytových sociálních službách  
i zvýšení regulovaných úhrad za poskytování sociálních služeb. 
Navýšení u ubytování:  z 210 na 250 - cca o 20 % 
Navýšení u stravy:  ze 170 na 205 - cca o 20 % 
Příspěvek na péči ve III. stupni z částky 8 800 Kč na částku 12 800 Kč (o 4 000 Kč)  
Příspěvek na péči ve IV. stupni z částky 13 200 Kč na částku 19 200 Kč (o 6 000 Kč) 
 
Oproti tomuto nárůstu příjmů byly zvýšeny platy pracovníků v sociálních službách a sociálních 
pracovníků o 700 Kč a rostou také ceny energií i další komodit. Také minimálně do 30. 6. 2022 
pokračuje výpadek prostředků EU z individuálního projektu (odbor sociálních věcí připravuje 
zahájení financování z individuálního projektu od 1. 7. 2022, ačkoliv výzva k podávání projektů 
má být vyhlášena až v červnu – podle příslibu MPSV může být projekt zahájen i před 
vyhlášením výzvy). Navržené dotace pokrývají výši dotací roku 2021 pro jednotlivé 
poskytovatele sociálních služeb zpravidla z 80 a více %. Prostřednictvím Asociace krajů České 
republiky bude Kraj Vysočina usilovat o zvýšení objemu dotací ze státního rozpočtu. 
 
Usnesení 004/02/2022/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o situaci ve financování sociálních služeb v Kraji Vysočina dle materiálu Kspp-02-
2022-02.  
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
V době hlasování nebyla přítomna členka komise Zdeňka Marková. 
 
 
3. Dotační tituly navrhované do Fondu Vysočiny 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Jiří Bína předložil informaci o záměrech dotačních programů, které odbor sociálních věcí 
navrhuje na zařazení do alokace Fondu Vysočiny. Jedná se o programy: 

- Svoz klientů do denních stacionářů a center denních služeb 2023 
- Dobrovolnictví 2023 
- Investujme v sociálních službách 2023 
- Provozování domácí specializované paliativní péče 2023 
- Rodinná a seniorská politika 2023 
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Členové komise obdrželi podkladový materiál Kspp-02-2022-03, př. 1 s bližším podrobným 
popisem zaměření představených dotačních programů. 
 
Členy komise byla diskutována výše finančních prostředků jednotlivých dotačních programů pro 
rok 2023. Jiří Bína uvedl, že návrhy alokací probíhají na základě zkušeností z roku předchozího.  
 
Na základě dotazu Petra Krčála informoval Jiří Bína o hospicové paliativní péči, mobilních 
hospicových týmech, o realizaci projektu výstavby lůžkového hospice – dotace ministerstva 
zdravotnictví je zajištěna a nyní se zajišťují kroky k výběru dodavatele, náplni dobrovolnických 
center, jejichž činnost byla v minulém období ovlivněna pandemií covidu-19. 
 
Eva Nováková vznesla podnět na vznik „Programu na podporu inovací“. Jiří Bína uvedl, že 
v tomto případě by muselo být provedeno mapování a průzkum. Martina Bártová uvedla, že by 
musela být navržena oblast, do které by toto mělo směřovat.  
 
Martina Bártová požádala Evu Novákovou o přípravu návrhu „Programu na podporu inovací“. 
 
V průběhu jednání se dostavil člen rady pro oblast sociálních věcí Jan Tourek. 
 
Usnesení 005/02/2022/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
k zařazení do alokace Fondu Vysočiny a k vyhlášení dotační programy dle materiálu Kspp-02-
2022-03, př. 1. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Informace o pomoci uprchlíkům z Ukrajiny 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Členům komise byly předloženy informace ohledně pomoci UA uprchlíkům. 

- Pomoc poskytnutá prostřednictvím Úřadu práce 
o Pomoc s hledáním zaměstnání 
o Pomoc se zařazením do kurzů českého jazyka 
o Pomoc s rekvalifikací na profesi, po které je poptávka u zaměstnavatelů. 

- Poskytování humanitárních dávek 
- Příspěvek solidárním domácnostem 
- Podpora ze strany Kraje Vysočina 

 
Jan Tourek informoval o činnosti KACPU a o pomoci zejména s ubytováváním UA občanů. Přes 
KACPU v Kraji Vysočina již prošlo okolo 10 tis. osob. 
 
Roman Sýkora uvedl, že odbor sociálních věcí ve spolupráci s Domovem pro seniory Humpolec 
a Domovem Háj připravil nouzové ubytování v nevyužívaných prostorách objektů v Háji – Ledči 
nad Sázavou a Humpolci na ulici Máchova. Objekt v Háji je prázdný po dokončení úplné 
transformace a v Humpolci došlo v březnu 2022 k přestěhování klientů a celého provozu 
domova pro seniory do nových prostor na Lužické ulici. Další prostory pro ubytování klientů se 
v současné době připravují v Křižanově. Jedná se rovněž o uvolnění objekt zámku po dokončení 
úplné transformace. V každé z lokalit je připraveno k využití cca 100 lůžek. Pokoje jsou 
vybaveny lůžky, včetně lůžkovin. Provoz v objektech je nastaven tak, aby se každý cizinec  
o sobe staral co nejvíce sám. Využívat tak mohou společné kuchyňky včetně vybavení a pračky. 
Pro cizince je k dispozici omezený sklad potravin a drogistického zboží z potravinové banky či 
darů. Úklid pokojů si každý zajišťuje sám, ze strany organizace je zajištěn úklid společných 
prostor. Na zajištění provozu se podílí zaměstnanci příspěvkových organizací a odboru 

https://www.mpsv.cz/documents/20142/2786931/manual_solidarni_prispevek_A4.pdf
https://www.mpsv.cz/documents/20142/2786931/manual_solidarni_prispevek_A4.pdf
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sociálních věcí. Ti zajišťují komunikaci s úřadem práce a bankou a pomáhají se zajištěním 
humanitárních dávek. Následně i případné zprostředkování lékaře či možnost nástupu dětí do 
škol a školek. Aktuálně je k 25. 4. 2022 poskytnuto v Humpolci nouzové ubytování 18 UA 
osobám, z toho je 6 dětí. 
Kraj Vysočina v souvislosti s ukrajinskou krizí přijal potravinový dar tavených sýrů od společnosti 
Bel Sýry Česko a dále vybavení nouzové ubytování od společnosti BOSCH. 
 
Roman Sýkora přednesl velké poděkování všem, kteří se na pomoci UA uprchlíkům podílejí. 
 
Na základě dotazu Marie Dudíkové ohledně kontrolního mechanismu, kterým by se zabránilo 
případnému zneužívání dávek, uvedl Jan Tourek, že tento dotaz bude vznesen na jednání 
krizového štábu. Dotaz bude taktéž vznesen na ředitelku Úřadu práce.  
 
Na základě dotazu Evy Novákové ohledně situace s pomocí romským UA uprchlíkům uvedl Jan 
Tourek, že v Kraji Vysočina je vše prozatím ve fázi příprav. Spolupráce je předjednána 
s neziskovým sektorem.  
 
Usnesení 006/02/2022/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o pomoci uprchlíkům z Ukrajiny dle materiálu Kspp-02-2022-04. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Informace o realizaci projektu Efektivním využitím zdrojů ke zvýšení kvality sociálních 
služeb v Kraji Vysočina 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Josef Kaňka uvedl, že projekt Efektivním využitím zdrojů ke zvýšení kvality sociálních služeb  
v Kraji Vysočina je realizován v období 1. 4. 2022 – 30. 9. 2022. Projekt je koncipován do šesti 
základních aktivit a závěrečné evaluace. Navazuje na pilotní projekty Učit se společně, růst 
individuálně a Návrh optimalizace sítě a zefektivňování procesů pobytových sociálních služeb v 
Kraji Vysočina.  
Josef Kaňka podrobně okomentoval všech šest základních aktivit: 

- KA1 Podpora procesu plánovaní  
- KA2 Podpora pracovního klimatu  
- KA3 Systémový audit vnitřního řídícího a kontrolního systému 
- KA4 Podpora procesů vedoucích k sociálnímu začleňování  
- KA5 Zvyšování odbornosti zaměstnanců v oblasti individuálního plánování a nácviků  
- KA6 Individuální podpora volnočasových aktivit a zaměstnání klientů  

 
Členové komise obdrželi k podkladovému materiálu přílohu č. 1, která přibližuje další nastavení 
procesu plánování rozvoje sociálních služeb. 
 
Usnesení 007/02/2022/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o projektu Efektivním využitím zdrojů ke zvýšení kvality sociálních služeb v Kraji 
Vysočina dle materiálů Kspp-02-2022-05 a Kspp-02-2022-05, př. 1. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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6. Diskuze, různé 
Na základě dotazu Evy Novákové informoval Jiří Bína, že do prázdnin bude zahájeno fungování 
pracovní skupiny strategie drogové prevence.  
 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na pátek 17. června 2022, od 9.00 hodin. Toto 
zasedání bude koncipováno jako výjezdní do Domova důchodců Proseč u Pošné. 
 
 
7. Závěr 
Předsedkyně poděkovala přítomným za účast a ukončila jednání. 
 
 
Mgr. Martina Bártová 
předsedkyně Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
 
Mgr. Jiří Bína 
tajemník Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 4. 5. 2022 


